

ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဆဌမပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့(၁. ၄. ၂၀၁၃)
ရက်နေ့တွင် လားရှိုးမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
ဦးစိုင်းခမ်းမှတ် တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၁၃)ဖြစ်ပါတယ်။ လားရှိုးမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းခမ်းမှတ်၏ အဆိုကို တင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းခမ်းမှတ်၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဧည့်သည်တော်ကြီးများခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ လားရှိုးမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းခမ်းမှတ်ဖြစ်ပြီး ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ရဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌတာဝန်ကို ထမ်းဆောင်လျက်ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ရဲ့ ဥပဒေပြုရေးနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ပြဋ္ဌာန်းရန်လိုအပ်တဲ့ ဥပဒေများအား လေ့လာသုံးသပ်အကြံပြုတင်ပြရေး ကော်မရှင်ဖွဲ့စည်းပေးနိုင်ပါရန် အဆိုတင်သွင်းသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၆၇(က)မှာ တိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်လွှတ်တော်သည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ အပ်နှင်းထားတဲ့ ဥပဒေပြုရေး၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများအရေးကို လေ့လာတင်ပြနိုင်စေရေးအတွက် လိုအပ်တဲ့အခါ ကော်မတီနဲ့အဖွဲ့များကို သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး(သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းနိုင်သည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားပြီး ပုဒ်မ(၁၆၇)(ခ)မှာ တိုင်းဒေသကြီး(သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်လွှတ်တော်သည် အထက်ပါကော်မတီနှင့် အဖွဲ့များတွင် သင့်လျော်သည့် နိုင်ငံသားများကို ဖွဲ့စည်း နိုင်သည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားပါသည်။ ထို့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံလွှတ်တော် ဆိုင်ရာအဖွဲ့ MPU ရဲ့ အစည်းအဝေး အမှတ်စဉ်(၂/၂၀၁၂)မှာလည်း တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်များမှာ ဥပဒေနှင့်ပတ်သက်သည့် လေ့လာ သုံးသပ်ရေးကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်သွားရန်လည်း ဆုံးဖြတ်ထားရှိပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်အနေနဲ့ သက်တမ်း(၂)နှစ် ကာလအတွင်းမှာနှစ်စဉ်ပြဋ္ဌာန်းရတဲ့ ဒေသန္တရစီမံကိန်း ဥပဒေ(၂)ခု၊ ဘဏ္ဍာငွေ ခွဲဝေသုံးစွဲရေး ဥပဒေ(၃)ခုနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် ကျေးရွာထင်းစိုက်ခင်း ဥပဒေ(၁)ခု၊ စုစုပေါင်း ဥပဒေ(၆)ခုကို ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

ထို့အပြင် ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ ဥပဒေနဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်ပုဂ္ဂလိကယာဉ်လိုင်းများ စနစ်တကျ ပြေးဆွဲရေးဥပဒေတို့ကို ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရေးအတွက် ဥပဒေမူကြမ်းများကိုလည်း လွှတ်တော်သို့ တင်ပြဆွေးနွေးပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်ရဲ့ ဥပဒေများနဲ့စပ်လျဉ်းပြီး အထက်ပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသော်လည်း ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ (၁၈၈)အရ ပြည်နယ်ဥပဒေပြုစာရင်းမှာ ပါဝင်တဲ့ ကဏ္ဍ(၈)ရပ်ပါ ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်တဲ့ ဥပဒေများပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရေးအတွက် လေ့လာသုံးသပ်ပြီး ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်မယ် လို့ ယူဆပါတယ်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေအရပေးအပ်သည့် ပြည်နယ်ဥပဒေပြုစာရင်းပါ ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်ပြီးတော့ ပြည်နယ်ရဲ့ ရေမြေသဘာဝ အခြေအနေ၊ နေထိုင်တဲ့ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရဲ့ ယဉ်ကျေး မှု ဓလေ့ထုံးစံများနှင့် လိုက်လျော်ညီထွေရှိအောင် ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းနိုင်ပါက ပြည်သူလူထုအတွက်ပိုမို အကျိုး သက်ရောက်မှုရှိပြီး ပြည်နယ်၏ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပိုမိုအကျိုးရှိမယ်လို့ယူဆမိပါတယ်။

လေးစားအပ်တဲ့ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ရဲ့ ဥပဒေနဲ့ပတ်သက်တဲ့ လေ့လာသုံးသပ်ရေးကော်မရှင်ကို (၁)ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၁)ဦး ဥက္ကဋ္ဌ (၂)ပြည်နယ်ဥပဒေရုံးမှ ဒုညွှန်ကြားရေးမှူး (၁)ဦး အဖွဲ့ဝင်

(၃) ပြည်နယ်တရားရေးဦးစီးဌာနမှ

ဒုညွှန်ကြားရေးမှူး(၁)ဦး

အဖွဲ့ဝင်

(၄) သင့်လျော်တဲ့ပြင်ပပုဂ္ဂိုလ်(၃)ဦး

အဖွဲ့ဝင်

(၅) ပြည်နယ်ဥပဒေအရာရှိ

အတွင်းရေးမှူး

ဆိုပြီးတော့ ပုဂ္ဂိုလ်(၇)ဦးနဲ့ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း တင်ပြလိုပါတယ်။

အဆိုပါကော်မရှင်ရဲ့ သက်တမ်းကို(၁)နှစ်သတ်မှတ်ပြီး ကော်မရှင်အနေနဲ့ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ(၁၈၈)အရ အပ်နှင်းထားတဲ့ ပြည်နယ်ဥပဒေပြုစာရင်းဇယား (၂)အနက် ပြဋ္ဌာန်းရန် လိုအပ်တဲ့ဥပဒေများကို လေ့လာသုံးသပ်ပြီး ပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ အကြံပြုတင်ပြနိုင် ရေး တာဝန်ပေးအပ်သင့်တယ်လို့ ထင်မြင်ယူဆမိပါတယ်။ သို့ပါ၍ ကျွန်တော်အနေနဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ရဲ့ ဥပဒေနဲ့ပတ်သက်တဲ့ လေ့လာသုံးသပ်ရေးကော်မရှင်ကို ဖွဲ့စည်းပေးနိုင်ပါရန် အဆိုတင်သွင်း အပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကို ထောက်ခံမည့်ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါ။

ဒေါ်အေးချိုစိန်၊ ဖယ်ခုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်(၁)။ လေးစားအပ်တဲ့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးရှင်၊ လားရှိုးမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းခမ်းမှတ် တင်သွင်းသွားသောအဆိုကို ကျွန်မဒေါ်အေးချိုစိန်က လေးနက်စွာ ထောက်ခံအပ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းလှဝင်း၊ မိုင်းပြင်းမဲဆန္ဒနယ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ အခု ကျွန်တော်က မိုင်းပြင်းမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းလှဝင်း ဖြစ်ပါတယ်။ အခုတင်သွင်းသွားတဲ့ ဦးစိုင်းခမ်းမှတ် လားရှိုးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ၏ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်၏ ဥပဒေနှင့် ပတ်သက်သည့် လေ့လာသုံးသပ်ရေးကော်မရှင် ဖွဲ့စည်းရန် သင့်လျော်မှန်ကန်ပါသဖြင့် အဆိုပါအဆိုအား လေးနက်စွာဖြင့် ထောက်ခံအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း (သို့မဟုတ်)အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန်ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိလျှင် အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဦးစိုင်းခမ်းမှတ် တင်သွင်းသောအဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၂)ဦးက ထောက်ခံ သွားပါတယ်။ အဆိုမှာ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်၏ ဥပဒေနှင့် ပတ်သက်သည့် လေ့လာ သုံးသပ်ရေး ကော်မရှင်ဖွဲ့စည်းရန် ဖြစ်ပါတယ်။ ယခုအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်မသင့် လွှတ်တော် ရဲ့ဆန္ဒရယူပါမယ်။ ၎င်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

[သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးမြန်းပါသည်။ လွှတ်တော်က သဘောတူ ပါသည်။]

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ် ရှိပါသလားခင်ဗျား။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးဖို့ သဘောမတူတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်မရှိသည့်အတွက် ဦးစိုင်းခမ်းမှတ်ရဲ့ အဆိုကိုလက်ခံ ဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေငြာပါတယ်။

အဆိုကို ၂၀၁၃ခုနှစ် ဧပြီလ ၂ ရက်နေ့ အင်္ဂါနေ့မှာ ဆွေးနွေးပါမယ်။ ဆွေးနွေးမယ့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ အနေနဲ့ အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့အခါ ဒီကနေ့ညနေပိုင်းမှာ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး၊ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးထံ အမည်စာရင်းပေးသွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဆဌမပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့(၂. ၄. ၂၀၁၃)

ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ် (၈) ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား-
ဦးစိုင်းခမ်းမှတ်၊ လားရှိုးမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)၏ “ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်၏
ဥပဒေနှင့်ပတ်သက်သည့် လေ့လာသုံးသပ်ရေးကော်မရှင် ဖွဲ့စည်း နိုင်ရန် ” အဆိုကို လွှတ်တော်
ကိုယ်စားလှယ် (၁)ဦးက ဆွေးနွေးဖို့ စာရင်းပေးထားပါတယ်။

ဒါကြောင့် အဆိုကို ဆွေးနွေးရန်အတွက် မိုင်းပြင်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းလှဝင်းအား
ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းလှဝင်း၊ မိုင်းပြင်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်
လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကာယသုခ၊ စိတ္တသုခနှင့်
ပြည့်စုံကြပါစေကြောင်း မေတ္တာပေးပို့အပ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်ကတော့ မိုင်းပြင်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
ဦးစိုင်းလှဝင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဦးစိုင်းခမ်းမှတ်၊ လားရှိုးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၏ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်
လွှတ်တော်၏ ဥပဒေနှင့် ပတ်သက်သည့် လေ့လာသုံးသပ်ရေးကော်မရှင် ဖွဲ့စည်းနိုင်ရန် အဆိုကို ထောက်ခံ
ဆွေးနွေး တင်ပြသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၁၆၇ (က)အရ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်သည် ဖွဲ့စည်းပုံ
အခြေခံဥပဒေအရ အပ်နှင်းထားသည့် ဥပဒေပြုရေး၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများအရေးကို လေ့လာတင်ပြ
နိုင်စေရန်အတွက် လိုအပ်သည့်အခါ ကော်မတီနှင့်အဖွဲ့များကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ်
ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းနိုင်သည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်အပြင် ပုဒ်မ ၁၆၇ (ခ)ဖြင့်
တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်သည် အထက်ပါကော်မတီနှင့် အဖွဲ့များတွင် သင့်လျော်သည့်
နိုင်ငံသားများကို ထည့်သွင်းဖွဲ့စည်းနိုင်သည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်အနေဖြင့် သက်တမ်း (၂)နှစ် ကာလအတွင်းမှာ ဒေသန္တရ
စီမံကိန်း (၂)ခု၊ ဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေ သုံးစွဲရေး ဥပဒေ (၃)ခုနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်ကျေးရွာထင်းစိုက်ခင်း(၁)ခု စုစုပေါင်း
(၆)ခု၊ ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအပြင် ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်
ပုဂ္ဂလိကယာဉ်လိုင်းများ စနစ်တကျပြေးဆွဲရေးဥပဒေကြမ်းများကိုလည်း လွှတ်တော်အတွင်းမှာ တင်ပြ၊ ချပြပြီး
ဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်ဥပဒေပြုရေး ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး အောက်ပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်လျက်
ရှိသော်လည်း ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၁၈၈ အရ ပြည်နယ်ဥပဒေပြုစာရင်းတွင် ပါဝင်သော ကဏ္ဍ
(၈)ရပ်ပါ ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဥပဒေများ ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရေးအတွက် လေ့လာသုံးသပ် ဆောင်ရွက်ရန်
လိုအပ်ပြီးမည်ဟု ယူဆရပါတယ်။ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေအရ ပေးအပ်ထားသည့် ပြည်နယ်ဥပဒေပြုစာရင်းပါ
ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်ပြီး ပြည်နယ်၊ နယ်မြေဘာဝအခြေအနေ နေထိုင်ကြသည့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၊
ယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးစံ များနှင့် လိုက်လျောညီထွေမှု ရှိအောင် ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းနိုင်ပါက ပြည်သူလူထုများအတွက်
ပိုမိုသက်ရောက်မှုရှိပြီး အကျိုးပိုမို ဖြစ်ထွန်းလာမှာ ဖြစ်သည့်အပြင် ပြည်နယ်၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး
အတွက်လည်း ပိုမိုအကျိုးရှိလာမည်ဟု ယုံကြည်မိပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား၊ ကျွန်တော်တို့ ပြည်နယ်

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များထဲတွင် ဥပဒေပညာရှင်များ အလွန်နည်းပါးပါတယ်။ ဥပဒေနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး အတွေ့အကြုံများလည်း နည်းပါးကြပါတယ်။ ဥပဒေရေးရာ စာအုပ်စာတမ်းများ ဖတ်ရှုလေ့လာမှု နည်းပါးမည် ဟုလည်း ယုံကြည်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ စုပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေး အခက်အခဲများကြောင့် တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦးဆက်သွယ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှု နည်းပါးတာကိုလည်း တွေ့ရှိရတဲ့အတွက်ကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်၏ ဥပဒေနှင့် ပတ်သက်ပြီး လေ့လာသုံးသပ်ရေး ကော်မရှင်ကို အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ် (၇)ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်-

(က)ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဥက္ကဋ္ဌ

(၁) ဦး

(ခ)ပြည်နယ်ဥပဒေရုံးမှ ဒုညွှန်မှူး (၁)ဦး အဖွဲ့ဝင်

(ဂ)ပြည်နယ်တရားရုံးမှ ဒုညွှန်မှူး (၁)ဦး အဖွဲ့ဝင်

(ဃ)သင့်လျော်သည့်ပြင်ပပုဂ္ဂိုလ် (၃)ဦး အဖွဲ့ဝင်

(င)ပြည်နယ်ဥပဒေပြုအရာရှိ (၁)ဦး အတွင်းရေးမှူး

အဖြစ် ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဆိုလျှင် အလွန်သင့်လျော် မှန်ကန်မည့်အကြောင်း လေးစားစွာ တင်ပြအပ်ပါတယ်။

သို့ပါ၍ ကျွန်တော့်အနေဖြင့် လွှတ်တော်၏ ဥပဒေနှင့်ပတ်သက်သည့် လေ့လာသုံးသပ်ရေး ကော်မရှင် ကို လေးနက်စွာထောက်ခံရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြန်လည်ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ယခု အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကျွန်တော့် အနေနဲ့ အနည်းငယ် ရှင်းလင်းတင်ပြလိုပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေပုဒ်မ ၂၁ မှာ လွှတ်တော်သည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ အပ်နှင်းထားသည့် ဥပဒေပြုရေး၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများအရေးကို လေ့လာတင်ပြနိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့်အခါ ကော်မတီနှင့် အဖွဲ့များကို သက်ဆိုင်ရာလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းနိုင်သည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားပါတယ်။

ဒါကြောင့် ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေးမှာ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အနေနဲ့ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီ၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများအရေးဆိုင်ရာကော်မတီနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ စိစစ်ရေး ကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်။ ယခုထပ်မံဖွဲ့မည့် ကော်မရှင်သည် ပြီးခဲ့သည့် ကော်မတီများ မှ အလုပ်လုပ်ကိုင်ခြင်း မပြုပဲ၊ ဖွဲ့စည်းခြင်း မဟုတ်ပါ။ ဥပဒေပြု ရေးဆိုင်ရာကော်မတီကို ယခုဖွဲ့စည်းမည့် ကော်မရှင်မှ အားဖြည့်ဆောင်ရွက်မည့် အနေအထားဖြစ်သည့်အတွက် ဤကော်မရှင်ကို ဖွဲ့စည်းသင့်သည်ဟု သုံးသပ်တင်ပြပါတယ်။

တစ်ဘက်မှလည်း မြန်မာနိုင်ငံလွှတ်တော်ဆိုင်ရာအဖွဲ့ MPU အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ် (၁/၂၀၁၂) ၏ အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်ကလည်း ရှိပါသေးတယ်။ အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက် အပိုဒ် ၁၉(က)မှာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် လွှတ်တော်များတွင်ဥပဒေအကြံပေး သို့မဟုတ် ဥပဒေနှင့် ပတ်သက်သည့် လေ့လာသုံးသပ်ရေးကော်မရှင်ကို ဖွဲ့စည်းရန် ဆုံးဖြတ်ထားပါတယ်။အခြား တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အများစုတွင် ဖွဲ့စည်း ထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်အနေနဲ့ ဥပဒေ

၎င်းအကြံပေး သို့မဟုတ် ဥပဒေနှင့် ပတ်သက်သည့် လေ့လာသုံးသပ်ရေး ကော်မရှင်ကို ဖွဲ့စည်းရန်လိုအပ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းခမ်းမှတ်၊ လားရှိုးမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂) ၏ “ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်၏ ဥပဒေနှင့်ပတ်သက်သည့် လေ့လာသုံးသပ်ရေး ကော်မရှင် ဖွဲ့စည်းနိုင်ရန် ” အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒကိုရယူပါမယ်။

အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်မှ အတည်ပြုရန် (သဘောတူပါ သလားခင်ဗျား) (၃) ကြိမ် လွှတ်တော်မှ သဘောတူပါသဖြင့် ဤအဆိုကို အတည်ပြုကြောင်း ကြေညာပါတယ်။